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PÖYTÄKIRJA 3/2023  
 
Aika: Torstaina 20.4.2023 klo 12.15 – 14.45 Suomen aikaa  
Paikka: Ylitornio, Ravintola Väylä, Alkkulanratti 123, Ylitornio  
Läsnäolijat: Johan Antti, Timo Jokelainen, Bengt Niska, Elli-Maria Kultima, Kalervo Aska, 
Birgit Niva, Andreas Broman, Simja Lempinen ja Camilla Ahlstrand 
 
1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja Johan Antti avasi kokouksen klo 12.15 Suomen aikaa 
 
2. Päätösvaltaisuuden toteaminen 

Päätös: Kokous todettiin päätösvaltaiseksi. 
 

3. Asialistan hyväksyminen 
Päätös: Asialista hyväksyttiin siten, että kohdassa 12 Ahlstrand kertoo Lapin ELY-
keskuksen tulvaryhmään osallistumisesta. 
 

4. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 
Päätös: Pöytäkirja 28.2.2023 kokouksesta hyväksyttiin 

 
5. Seuraavat kokoukset 

Päätös: 22.6.2023    
 

6. Merituulivoima ja vaelluskalat 22.-23.3.2023 
Seminaarikokemukset ja jatkotoimenpiteet. Lempinen esitteli seminaariohjelman. Noin 40 
osallistujaa, jotka olivat viranomaisia, tutkijoita, merituulivoimaa suunnittelevien yhtiöiden 
edustajia sekä muita sidosryhmiä. Osallistujat olivat tyytyväisiä tilaisuuteen.  
Lopputuloksena oli, että tarvitaan kansainvälistä koordinointia, koska useita hankkeita 
suunnitellaan samanaikaisesti molempien maiden rannikkoalueille. Ei tiedetä, mitä tämä 
aiheuttaa vaelluskaloille ja etenkin puuttuu tietoa kumulatiivisista vaikutuksista 
maantieteellisesti isolla alueella. Lempinen kysyi, mikä komission rooli voisi olla tässä 
asiassa. Keskustelussa esitettiin, että komission roolina voisi olla se, että komissio 
korostaa tarvetta arvioida vaikutukset vaelluskalakannoille, mikä rooli ei muille 
organisaatioille samalla tavalla istu. Lisäksi tärkeä seikka, jonka komissio voi nostaa 
esille on kansainvälisyys, koska mahdollisia vaelluskaloihin kohdistuvia vaikutuksia voi 
pitää rajatylittävinä vaikutuksina. Tässä komissio voi toimia yhteistyöelimenä. 
Kansainvälisenä toimijana komissio voi tehdä vaikuttavaa työtä. Jatkossa komission yksi 
painopistealue voi olla merituulivoima ja koska asia on äärimmäisen ajankohtainen, tämä 
voidaan priorisoida. Säännöllisiä seminaareja aiheesta ehdotettiin. Komissio seuraa 
aiheesta tapahtumia ja keskusteluja, ja niihin kuuluvat mm. mahdolliset seuraukset kuten 
melu, tärinä ja sähkömagneettiset kentät.      
 

7. Päivitys Tweed-joen opintomatkan järjestelyistä  
Matkaohjelma ja ohjeistus. Lempinen esitteli ohjelmaa, jota on suunniteltu yhdessä River 
Tweed -komission yhteyshenkilön kanssa. Kanslia lähettää linkin River Tweed -komission 
kotisivulle. Keskusteltiin siitä, että kalastuskausi Skotlannissa aloitetaan juhlallisuuksilla 
kuten isolla kulkueella. Jotain vastaavaa voisi järjestää Tornionjoellakin ja tällaista on jo 
esitettykin Suomen puolen minsiteriön yhteyshenkilölle.  
Lempinen esitteli lisäksi, mitä hän aikoo esittää rajajokikomissiosta Kelsossa isännille. 
Lempiselle voi lähettää jokilaakson kuvia Skotlannin esitelmää varten Enontekiöltä, 
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Matkakoskelta, Kukkolankoskelta jne. Tornionjoen lohi on ollut menestystarina, se pitää 
mainita, samoin se tosiasia, että jokiimme ei ole rakennettu voimalaitoksia vaan ne 
virtaavat vapaina. 
 

8. Kanslian henkilökunta 
Komissio päätti edellisessä kokouksessaan 28.2.2023, että seuraavan vuoden budjetissa 
otetaan huomioon, että kansliassa olisi kolme henkilöä. Päätettiin, että Lempisen 
työsuhdetta pidennetään. 
 

9. Nimenkirjoitusoikeus ja pankkitilien käyttöoikeudet 
 
Päätös: Suomalais-ruotsalainen rajajokikomissio uusii sihteeri Annika Sallisalmen 
nimenkirjoitusoikeuden rajajokikomission puolesta 1.5.2023 alkaen 
 
Päätös: Rajajokikomissio uusii sihteeri Annika Sallisalmen oikeuden käyttää komission 
pankkitilejä, verkkopankkia ja pankkikorttia.  
 
Päätös: Rajajokikomissio jatkaa Simja Lempisen nimenkirjoitusoikeutta niin, että se on 
voimassa Lempisen työsuhteen ajan.  
 
Todetaan myös, että komission Ruotsin puheenjohtaja Johan Antilla ja Suomen 
puheenjohtaja Timo Jokelaisella on nimenkirjoitusoikeus komission puolesta sekä 
komission pankkitilien käyttöoikeus ollessaan komission jäseniä. 
 
Johan Antti ilmoitti, että hänen viimeinen työpäivänsä lääninhallituksessa on 30.9. mikä 
tarkoittaa, että Ruotsin hallituksen kanslian pitää nimittää uusi jäsen rajajokikomissioon. 
 

10. Kalastussäännön muutokset 2023. Keskustelu 
Harrilaudan käyttö sallitaan tulevana kalastuskautena erityisellä luvalla. Keskusteltiin 
siitä, että viranomaisten pitää tiedottaa tästä mahdollisuudesta selvästi. Komission oma 
kalastustyöryhmä voisi esittää lohenkalastuksen alkuun juhlallisuuksia. Työryhmä voi 
käydä läpi vuoden kalastusääntömuutosten pöytäkirjan ja kalastuskauden kokemuksia 
syksyllä.  
 

11. Lausuntopyynnöt ja komission tietoon tulleet päätösasiat, tiedoksi. Liite 11 
Lempinen esitteli tulleet lausuntopyynnöt. 
 

12. Kokoukset ja seminaarit tiedoksi  
 
Tulevat:  
21.4.2023 Tulvakokous viranomaisten kanssa, Teams, Ahlstrand 
26.4.2023 Tornio- Kalixjokien vesienhoitoyhdistys, vuosikokous Pajalssa, Ahlstrand 
29.5.2023 Vuosikokous Ilmasto- ja elinkeinoministeriön sekä MMM:n kanssa Tukholmassa 
 
Menneet:  
22.-23.3.2023 Seminaari Merituulivoima ja vaelluskalat, Haaparanta. Rajajokikomission 
järjestämässä kutsuseminaarissa Jokelainen, Kultima, Aska, Marttila, Broman, Lempinen, 
Ahlstrand 
28.2.2023 Maa- ja metsätalousministeriön keskustelutilaisuus kalastussäännöstä Torniossa, Aska, 
Niska, Kultima, Marttila, Jokelainen, Sallisalmi, Lempinen, Ahlstrand 
28.2.2022 Havs och vattenmyndigheten, SLU, Luke, Lääninhallitus, iltakokous 
kalastussääntöneuvotteluista, Aska, Kultima, Jokelainen, Niska, Niva, Marttila, Broman, Tjärner, 
Sallisalmi, Lempinen, Ahlstrand  
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Ahlstrand kertoi, että Lapin ELY-keskuksella on nyt parhaillaan tulvaryhmän kokous 
menossa ja myös komissio saa esittää ryhmään edustuksen, kuten aiempinakin kausina.  

 
13.  Muut asiat 

 
14.  Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.45 Suomen aikaa. 
 

 
 


